
 

 

 

19. oktober 2016 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsender jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Kan Naalakkersuisut garantere at den behandling og de operationer der 

tilbydes øre-næse-hals patienter i Grønland står mål den bedste praksis 

indenfor feltet?  

 

2. Er det korrekt, at man i andre lande kun fjerner/brænder halvdelen af 

mandlerne, frem for at fjerne mandlerne helt, da risikoen er for stor ved en 

sådan operation?  

 

3. Er det standardprocedure, at patienter uanset alder, med hul i trommehinden 

følges tæt og at de tilbydes plastre og kirurgisk indgreb indenfor 1 år, hvis 

hullet ikke gror sammen? 

 

4. Hvor mange børn får årligt lagt dræn i ørerne og er det Naalakkersuisuts 

vurdering, at indsatsen overfor denne gruppe børn er tilstrækkelig? 

 

 (Medlem af Inatsisartut Debora Kleist, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse 

 

Her i landet er der mange der lider af halsbetændelse og mellemørebetændelse. Alligevel er 

det svært at komme igennem første instans og blive henvist til en specialist, også for børn. 

Når det endeligt sker, er det naturligvis vigtigt, at behandlingen er effektiv og moderne.  

 

Jeg skal anmode om svar indenfor 10 arbejdsdage  


